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40 1. Opening en mededelingen voorzitter
De voorzitter opent de online vergadering om 9.30 uur, die via Skype, op afstand plaatsvindt.  

 De heer Baljeu (Fractie Baljeu) heeft zich afgemeld voor deze vergadering.
 De heer Peter Schat van het Noord-Hollands Dagblad is, als toehoorder, ook ingelogd

45  Mevrouw Zaal (D66) deelt mee dat gedeputeerde Van der Hoek is voorgedragen als nieuwe 
burgemeester van gemeente Schouwen-Duivenland.
De heer Smaling (SP) vertelt dat zijn fractie behoorlijk verrast werd door deze keuze, zo kort 
nadat de heer Tekin zijn ontslag nam als gedeputeerde. Kort na de verkiezingen heeft de heer 
Van der Hoek besloten dat hij toch weg wil als bestuurder van de Provincie Noord-Holland. De 

50 heer Smaling vindt de gang van zaken niet fraai.
De voorzitter deelt mee dat het vertrek van gedeputeerde Van der Hoek en zijn opvolging 
worden besproken in de commissie Economie Financiën en Bestuur.

 Mevrouw Zaal (D66) deelt mee dat ook mevrouw Klaassen haar ontslag als Statenlid heeft 
ingediend. De reden is dat er een mogelijk conflict kan ontstaan met haar werk bij PWN. 

55 Vanwege die situatie is het heel onwenselijk als zij nog tot 18 mei aanblijft als Statenlid. Als 
fractievoorzitter zou mevrouw Zaal het wenselijk vinden dat de fractie van D66 weer compleet is. 
De fractie zocht lang naar een weg om toch een benoeming te realiseren in deze periode. De 
griffie heeft een ‘geitenpaadje’ ontdekt. Voor die benoeming is toestemming van het Presidium 
noodzakelijk.

60 Statengriffier Bolt merkt op dat het de griffie niet bekend is dat er een ‘geitenpaadje’ zou zijn. 
Met hulp van Juridische Zaken is onderzocht of het mogelijk is om zonder Provinciale 
Statenvergadering een nieuw Statenlid voor D66 te benoemen. Daartoe is geen mogelijkheid.
Plaatsvervangend Griffier Admiraal vult aan dat artikel 20 van de Provinciewet kan worden 
gebruikt om een Statenvergadering te organiseren, alleen voor de benoeming, of alleen voor de 

65 benoeming en de besluitvorming over hamerstukken.
De voorzitter weet dat van deze mogelijkheid gebruik wordt gemaakt in andere provincies. Er 
dient dan een extra Statenvergadering te worden uitgeschreven. Een mogelijke oplossing kan 
zijn dat daarbij niemand komt opdagen. Vervolgens wordt een tweede extra Statenvergadering 
uitgeschreven, waarbij dezelfde agenda kan worden behandeld met een minderheid. Met een 

70 paar Statenleden kan dan een rechtsgeldige vergadering worden gehouden. Dit kan alleen voor 
hamerstukken, het onderzoek van de geloofsbrieven van het te benoemen Statenlid en het 
beëdigen van het Statenlid. Mogelijk wordt hiermee het voornoemde ‘geitenpaadje’ bedoeld? 
Daarvoor is wel toestemming nodig van het Presidium. Op korte termijn zal dan een extra 
Provinciale Statenvergadering moeten worden uitgeschreven. Als dat gebeurt, dan stelt de 

75 voorzitter voor om daarin ook een aantal hamerstukken mee te nemen. De vergadering van 
18 mei kan vervolgens vrij worden gehouden voor bespreekstukken.
De heer Van der Maas (VVD) is het ermee eens dat Provinciale Staten zo snel mogelijk op volle 
sterkte moeten zijn, vanwege de uitdagingen die er liggen.
De heer Zoon (PvdD) vindt het een zware procedure. Binnenkort wordt duidelijk wie de aan te 

80 stellen kandidaat wordt. Mogelijk kan die kandidaat alvast meedraaien binnen de fractie? De heer 
Zoon ziet de noodzaak niet om de ‘deze toestand op te tuigen’ om de benoeming voor elkaar te 
krijgen.
Mevrouw Zaal (D66) licht toe dat mevrouw Klaassen heeft aangegeven dat zij de combinatie met 
haar werk als onmogelijk ziet. Dat levert een onwenselijke situatie op, ook voor de provincie.
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85 De heer Klein (ChristenUnie) snapt de wens van D66. Alles moet in het werk worden gesteld om 
mogelijk te maken dat een fractie goed kan functioneren, maar om dit ‘geitenpaadje’ daarvoor te 
bewandelen, dat vindt de heer Klein niet prettig. Hij kiest er liever voor om op andere manier het 
nieuw beoogde Statenlid alvast te laten meedraaien, bijvoorbeeld in commissievergaderingen. In 
de eerstvolgende reguliere Statenvergadering kan vervolgens de installatie plaatsvinden. De 

90 keuze om eerder af te treden is aan het Statenlid Klaassen zelf. 
Mevrouw Zaal (D66) benadrukt dat mevrouw Klaassen Statenlid is tot het moment dat een nieuw 
Statenlid is benoemd. 
De heer Heijnen (CDA) snapt waarom D66 zo snel mogelijk aan een nieuw Statenlid moet worden 
geholpen. Het lijkt een wat zware procedure, maar als die nodig is, dan is dat zo. De heer 

95 Heijnen ziet niet zo snel hoe ook nog hamerstukken aan de agenda van een extra 
Statenvergadering kunnen worden toegevoegd. Een hamerstuk volgt pas uit een 
commissievergadering. De laatste commissievergaderingen zijn niet doorgegaan. 
De heer Deen (PVV) sluit zich aan bij de opmerking van voorgaande spreker. Er zijn geen 
hamerstukken. De PVV ziet niet de noodzaak om middels een zware procedure een extra 

100 vergadering uit te roepen. Mevrouw Klaassen is al enige tijd Statenlid. De enorme haast, die nu 
geboden lijkt te zijn, is hem niet geheel duidelijk. 
De heer Voskuil (PvdA) snapt de achterliggende reden van D66 wel. De PvdA zou ook willen dat 
een fractie zo snel mogelijk weer op sterkte is. De PvdA vindt het prima om het op de door de 
voorzitter voorgestelde wijze te doen. Mogelijk kan dit eenvoudig mogelijk worden gemaakt 

105 door de spoedwet Online vergaderen, waardoor digitaal kan worden gestemd.
De voorzitter antwoordt dat de spoedwet nog niet in werking is getreden. Als het goed verloopt, 
treedt die wet deze week in werking.
Mevrouw Kocken (GL) zegt dat GroenLinks geen principiële bezwaren heeft om via het 
‘geitenpaadje’ een D66 wissel in te zetten.

110 De heer Dessing (FvD) wil namens zijn fractie graag meewerken aan deze constructie. Als er 
hamerstukken voorliggen dan moet daarmee pragmatisch worden omgegaan.
De voorzitter constateert dat een meerderheid kan instemmen met het verzoek van D66 om een 
afwijkende procedure te volgen voor de benoeming van een nieuw Statenlid, zodat dit op korte 
termijn kan plaatsvinden. De procedure wordt in gang gezet. Mocht digitaal stemmen op korte 

115 termijn een andere oplossing bieden, dan heeft dat de voorkeur. 

 Het presidium gaat akkoord met het in gang zetten van de procedure om op zo kort mogelijke 
termijn een nieuw Statenlid namens D66 te benoemen en te beëdigen.

2. Vaststelling agenda
120  Het presidium stelt de agenda ongewijzigd vast.

3. a. Conceptverslag presidium 3 februari 2020
Het verslag van de presidiumvergadering van 3 februari 2020 wordt met tekstuele aanpassingen 
vastgesteld.

125 3. b. Conceptverslag presidium 9 maart 2020
Het verslag van de presidiumvergadering van 9 maart 2020 wordt ongewijzigd vastgesteld.

4. Lijst met actiepunten en LTA
 Het presidium neemt kennis van de Lijst met actiepunten en de Lange Termijn Agenda.



Pagina 6

6

130 5. a. Voorbereiding Provinciale Staten 18 mei 2020
De voorzitter constateert dat de definitieve agenda nog kan wijzigen naar aanleiding van de 
Statencommissievergaderingen.

De heer Voskuilen (PvdA) vindt het opmerkelijk dat er op de agenda niets over de Corona-crisis is 
opgenomen. Hij verzoekt het onderwerp aan de agenda toe te voegen.

135 De voorzitter constateert dat het presidium dit een uitstekend verzoek vindt. Tijdens de vergadering 
zal een huidige stand van zaken van de Corona-crisis worden gegeven en hoe de provincie ervoor 
staat en wat er gebeurt. Aan de vergaderstukken zal een notitie worden toegevoegd met een 
schriftelijke stand van zaken. Het onderwerp zal aan het begin van de agenda aan de orde worden 
gesteld. De voorzitter kan zich voorstellen dat het onderwerp in Statencommissievergaderingen ook 

140 nog terugkomt, op basis van bijvoorbeeld de acties die nu door de provincie worden uitgezet ter 
ondersteuning van bedrijven.

De heer Van der Maas (VVD) is benieuwd of tijdens het gesprek over de Corona-crisis gebruik kan 
worden gemaakt van politieke middelen.

De voorzitter antwoordt dat altijd politieke middelen kunnen worden ingezet, zoals moties vreemd 
145 aan de orde van de dag.

De heer Heijnen (CDA) meent begrepen te hebben uit het verzoek van de heer Voskuilen dat dit is 
bedoeld om te voorkomen dat Statenleden met een actualiteitsvraag komen, terwijl Provinciale 
Staten dit onderwerp op de agenda willen. Het is goed om er een kort debat over te kunnen voeren. 
Wat tot de mogelijkheden behoort, is om als gezamenlijke fracties een collectieve actualiteit aan te 

150 vragen en via het presidium aan het college van Gedeputeerde Staten om een overzicht te vragen. 
Voorkomen moet worden dat er uren over het onderwerp gesproken gaat worden.

De voorzitter benadrukt dat fracties het recht voorbehouden om politieke middelen in te zetten. Hij 
denkt aan een actualiteit die wat meer is voorbereid. De griffie komt met een voorstel, zodat alle 
partijen inbreng kunnen leveren en zo nodig moties kunnen indienen

155  Het presidium verzoekt aan de agenda het onderwerp ‘Corona-crisis’ toe te voegen. De griffie 
komt met een voorstel voor een ingelast agendapunt.

 Het presidium constateert dat een notitie over het onderwerp ‘Coronacrisis’ voorafgaand aan de 
vergadering door het college van Gedeputeerde Staten zal worden aangeleverd.

 Het presidium stelt de voorlopige agenda voor de Provinciale Statenvergadering van 
160 18 mei 2020 vast. Deze kan na de Statencommissievergaderingen nog wijzigen.

  
5. b. Vooruitblik Provinciale Staten 29 juni / 2 juli 2020
De voorzitter zegt dat een aantal onderwerpen behandeld moeten worden, zoals de Jaarrekening en 
Kadernota. Op 2 juli is een uitloopvergadering ingepland. Naar aanleiding van 

165 Statencommissievergaderingen kan de agenda nog veranderen.

De heer Voskuil (PvdA) zegt dat de agenda wat hem betreft akkoord is. De concept RES’en staan nog 
op de agenda. Hij veronderstelde dat de agenda op dat punt zou worden aangepast.

De voorzitter zegt dat hij vanuit het IPO heeft begrepen dat tijdens het bestuurlijk overleg op 8 april 
aanstaande zal worden gesproken over de nieuwe planning. Hetzelfde geldt voor de invoering 
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170 Omgevingswet. De inschatting is dat de invoering een half jaar vertraging oploopt. Nadere 
informatie daarover volgt nog.

Bovengenoemde kan invloed hebben op de agenda van 29 juni 2020.

 Het Presidium stelt de voorlopige agenda van de Provinciale Statenvergadering van 29 juni 2020 
vast.

175 6. a. Afdoeningsvoorstel Lijst aangenomen moties Provinciale Staten
De voorzitter merkt op dat er geen commissievergaderingen zijn gehouden. Om die reden zijn er 
ook geen adviezen over afdoeningsvoorstellen. De lijst van 9 maart jl. blijft dus ongewijzigd.

6. b. Lijst ingekomen stukken Provinciale Staten
180  Het presidium neemt kennis van de Lijst van ingekomen stukken Provinciale Staten.

7. Memo digitaal online vergaderen op afstand voor Provinciale Staten en commissies
De voorzitter licht toe dat op 7 april wordt proefgedraaid met het systeem. Een terugvaloptie is in 
onderzoek en beraad voor het geval de livestream mocht mislukken. Op woensdag 8 april vindt een 
grote test plaats.

185
Griffier Admiraal vult aan dat digitaal online vergaderen op afstand moet voldoen aan de vereisten 
van de noodwet. Iedereen moet digitale toegang hebben en zichtbaar zijn tijdens de stemming. Er 
moet dus sprake zijn van een goede livestream.

190 Het opstellen van ‘gouden regels’ voor digitaal vergaderen is afhankelijk van het  te hanteren 
systeem. Het gaat om regels om bijvoorbeeld te voorkomen dat iedereen door elkaar heen praat en 
om ervoor te zorgen dat iedereen de door hem of haar gewenste spreekbeurt krijgt.

De heer Van der Maas (VVD) zegt dat er alles aan moet worden gedaan, om deze manier van 
195 vergaderen te laten slagen. Wel maakt hij zich zorgen over de toegankelijkheid van vergaderingen en 

de wijze waarop iedereen volwaardig kan meedoen. Als dat niet kan, staat de democratische waarde 
onder druk. Naast het aantonen dat deze vergaderwijze in pilots succesvol is gebleken, ontvangt de 
VVD ook graag regels om in verschillende situaties te kunnen optreden. De heer Van der Maas ziet 
graag een back up plan voor digitaal online vergaderen.

200
De heer Voskuil (PvdA) sluit zich van harte aan bij voorgaande spreker. Ook insprekers moeten hun 
woordje kunnen doen. In het verzoek om een back up plan kan hij zich goed vinden. Het zou prettig 
zijn als er een alternatief is dat niet is gekoppeld aan Google Chrome.

205 Ook de heer Dessing (FvD) sluit zich aan bij voorgaande sprekers. De wens is er om dit pragmatisch 
op te lossen. Er moet goed worden nagedacht over een back up plan. Te denken valt aan hen die niet 
erg technisch zijn ingesteld. Wellicht kan er bijvoorbeeld in het fractiehuis een mogelijkheid worden 
geboden om op gepaste afstand van elkaar, met elkaar te vergaderen. Zeker met zoveel deelnemers 
zijn goede spelregels van groot belang. Het is verstandig om aan het begin van een online 

210 vergadering de spelregels met elkaar door te nemen.

De voorzitter licht toe dat er in het geval van het systeem van Jacot, een technicus stand by is. Die 
zal ervoor zorgdragen dat allen kunnen deelnemen. Zoals de wet voorschrijft, moet iedereen ook 
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daadwerkelijk aangesloten zijn, om een rechtsgeldige vergadering te kunnen houden. De optie om in 
215 te loggen vanuit het fractiehuis in plaats vanuit huis, lijkt goed, zolang men maar op ruime afstand 

van elkaar zit.

De heer Deen (PVV) las in de memo dat bij commissievergadering gebruik wordt gemaakt van de 
mogelijkheid om één woordvoerder per fractie te laten deelnemen. De PVV is daarvan een 

220 voorstander. Dit houdt het overzichtelijk.

De voorzitter vindt dat dit ook past bij de vergaderdiscipline van digitaal vergaderen.

De heer Voskuil (PvdA) zegt dat zijn zorg over het wegvallen van Statenleden tijdens de online 
225 vergadering groot is, zeker wanneer er gestemd moet gaan worden. Geldt het als voldoende back up 

wanneer in ieder geval fractievoorzitters op gepaste afstand van elkaar in de Statenzaal aanwezig 
zijn?

De voorzitter zegt dat de wet voorschrijft dat alle Statenleden fysiek ingelogd moeten zijn. Bij de 
230 stemming moet men zichtbaar zijn en moet men zijn of haar stem horen uitspreken. Een andere 

optie is niet mogelijk bij een Provinciale Statenvergadering. Mocht een lid tijdelijk niet verbonden 
zijn, dan moet de vergadering tijdelijk worden stilgelegd totdat iedereen weer is ingelogd. Bij ziekte, 
afmelding of bij het vrijwillig verlaten van de vergadering kunnen er alsnog minder rechtsgeldige 
stemmen worden uitgebracht. Een back up stemming via fractievoorzitters is dus niet rechtsgeldig 

235 tijdens een Provinciale Statenvergadering.

De heer Van der Maas (VVD) legt uit dat zijn laptop de mogelijkheid biedt om rechtstreeks gebruik te 
maken van deze methode van digitaal vergaderen. Hij veronderstelt dat anderen ook de zekerheid 
van een goede ondersteuning, bereikbaarheid en een goede laptop wensen. Is bekend hoeveel 

240 personen van apparatuur in het Provinciehuis gebruik willen maken?

De voorzitter zegt toe dat nader zal worden onderzocht of verspreid over de gebouwen online kan 
worden vergaderd, als men thuis een goede aansluiting ontbeert.

245 Griffier Admiraal heeft op dit moment nog geen inzicht in de inventarisatie. De vraag is wel uitgezet. 
Er zijn leenlaptops beschikbaar. In het fractiehuis kunnen meerdere personen op gepaste afstand 
van elkaar zitting nemen.

De voorzitter zegt toe dat een werkplek in het Provinciehuis kan worden geboden als daaraan 
250 behoefte is en als vanuit huis vergaderen geen ideale optie is.

 Het presidium neemt kennis van het memo Digitaal vergaderen op afstand voor Provinciale 
Staten en Statencommissies.

 Verschillende fracties benadrukken het belang van een goed toegankelijk, stabiel digitaal 
255 vergadersysteem

 De mogelijkheid wordt geboden om op speciaal door de provincie aangeboden laptops, 
verspreid door het gebouw van het Paviljoen aan de Dreef, deel te nemen aan digitale 
vergaderingen. Deze mogelijkheid is er naast de mogelijkheid om vanuit fractiekamers deel te 
nemen aan de digitale vergaderingen via een goede internetverbinding.
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260

8. Rondvraag
De heer Voskuil (PvdA) vraagt namens fractiegenoot, mevrouw Doevendans, of er manieren zijn 
waarop de werkgeverscommissie nog iets kan betekenen in deze uitdagende tijden. 

265 De heer Van der Maas (VVD) meldt dat een vraag was uitgezet bij de ambtenaren om een 
technische beantwoording van een aantal vragen te krijgen. Het blijkt niet mogelijk om dit op 
vertrouwelijke basis te doen. Er moet namelijk melding van worden gedaan richting het bestuur. 
In andere provincies of gemeenten bestaat die mogelijkheid wel. De heer Van der Maas zou graag 
in gesprek gaan met het Presidium over een dergelijke voorziening. Dit betekent dat in het geval 

270 van een plan c.q. een initiatief, dit, voordat het wordt ingebracht, door ambtenaren kan worden 
getoetst op technische haalbaarheid. 
De voorzitter wijst erop dat dit nogal wat vraagt van een ambtenaar die bij wijze van spreken 
dagelijks omgaat met een gedeputeerde en dan over bepaalde zaken niet zou mogen praten. 
Deze rondvraag wordt meegenomen.

275
De heer Klein  (ChristenUnie) komt nog terug op de mogelijk extra vergadering voor het 
installeren van een D66-Statenlid. Hij heeft niets tegen het faciliteren van een D66-Statenlid, 
maar de vraag is of het D66-Statenlid dat ontslag neemt, pas ontslag verleend krijgt bij de 
installatie van een nieuw Statenlid, of op het moment dat een schriftelijk verzoek tot ontslag is 

280 gedaan. De heer Klein is er gezien de Kieswet niet van overtuigd dat het lidmaatschap van 
Statenlid Klaassen doorloopt tot de installatie. Kan dit worden gecontroleerd?
Griffier Admiraal citeert artikel ex 6 van de Kieswet: “Leden van Provinciale Staten die hun ontslag 
hebben ingezonden, behouden ook indien zij ontslag hebben genomen met ingang van een 
bepaald tijdstip, hun lidmaatschap totdat de geloofsbrieven van hun opvolgers zijn goedgekeurd, 

285 of totdat het Centraal stembureau heeft beslist dat geen opvolger kan worden benoemd.”
De heer Klein (ChristenUnie) bedankt voor het heldere antwoord.

9. Sluiting

De voorzitter wenst iedereen een goede gezondheid toe en sluit de vergadering.


